

Ref: 812/02/02/1/1707592

16/05/2017

**CIRCULAR No (5 ) in 2017**  
**Regards Prevent the sale of single-use**  
**phone charger in the Emirates of Dubai**

**تعميم رقم ( 5 ) لسنة 2017**  
**بشأن منع بيع شاحن الهواتف ذو**  
**الاستخدام لمرة واحدة في إمارة دبي**

As part of Dubai Municipality commitment to apply highest health & safety standards and based on the Local Order No. 10 of 2003 Concerning Technical Conditions To be Fulfilled by Electrical Equipment in the Emirate of Dubai and the local order No. 11 of 2003 on Public Health and Community Safety in the Emirate of Dubai.

Dubai Municipality calls upon all traders and importers in the Emirates of Dubai to discontinue selling or importing single use phone charger. All companies must arrange to return back to origin or re-export all quantities within one month from the date of issuance of the circular.

Dubai Municipality aims through this circular to prevent environmental pollution and reduce risks, and we are looking for your compliance and full support to achieve this target.

Non-compliance with the circular would be a clear violation of the local order No. 11 of 2003 on Public Health & Community Safety, and accordingly, the legal actions will be applied as per the applicable laws and regulations.

انطلاقاً من حرص بلدية دبي على تطبيق أعلى معايير الصحة والسلامة واستناداً إلى الأمر المحلي رقم 10 لسنة 2003 بشأن الاشتراطات الفنية الواجب توفرها في الأجهزة الكهربائية في إمارة دبي والأمر المحلي رقم 11 لسنة 2003 بشأن الصحة العامة وسلامة المجتمع في إمارة دبي .

تهيب بلدية دبي من جميع المؤسسات العاملة في الإمارة بعدم استيراد أو بيع شاحن الهواتف المتحركة ذو الاستخدام لمرة واحدة والغير قابل للشحن، والتخلص منها بإعادتها إلى بلد المنشأ أو إعادة تصديرها خلال مدة شهر من تاريخ صدور التعميم، وذلك لما لهذه الشواحن من مخاطر بيئية وحفاظاً على البيئة والصحة والسلامة العامة.

وإذ تهدف بلدية دبي من وراء هذا التعميم إلى رفع مستوى السلامة العامة والبيئية، وتأمّل بلدية دبي من الجميع الإلتزام والمساهمة في تحقيق هذا الهدف.

وخلاف ذلك سيتم اعتبارها مخالفة صريحة لتعليمات الأمر المحلي رقم 11 لسنة 2003 بشأن الصحة العامة وسلامة المجتمع، وبالتالي سيتم اتخاذ كافة الإجراءات القانونية اللازمة للمؤسسات المخالفة حسب القوانين والأنظمة المعمول بها.

م. حسين ناصر لوتاه  
مدير عام بلدية دبي



#اسعادكم\_كلّيتنا  
#Creating\_Happiness  
800900  
للمشاورات والفراغات والشكاوى  
For Suggestions & Complaints & Notifications  
www.dm.gov.ae



رؤيتنا: بناء مدينة سعيدة ومستدامة

Our Vision: Developing a happy and sustainable city